
Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. marts 2018 stillet følgende 
spørgsmål nr. 751 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-
målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 751: ”Ministeren bedes oplyse, om det er korrekt som omtalt på P4 
Sjælland, at man pga. personalemangel må give patienter mere medicin ”

Svar:

Det følger af loven, at det aldrig er i orden at medicinere patienter uden en sund-
hedsfaglig grund. I henhold til autorisationslovens §17 er sundhedspersoner forplig-
tet til ”at udvise omhu og samvittighedsfuldhed, herunder ved benyttelse af med-
hjælp, økonomisk ordination af lægemidler m.v.” 

Da Region Sjælland har driftsansvaret for Psykiatrien Region Sjælland, har jeg kontak-
tet Region Sjælland, som oplyser følgende: ”Anvendelsen af medicin i forhold til pa-
tienter i Psykiatrien Region Sjælland sker på baggrund af lægeordination, og efter 
konkret vurdering af patienten i den enkelte situation”.

Hvis der er mistanke om, at patientsikkerheden er i fare i Psykiatrien Region Sjælland, 
har vi et system, hvor Styrelsen for Patientsikkerhed har mulighed for at gå 
ind i sagen. 

Med venlig hilsen
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